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Interpelacja

Na podstawie art. 21 ust. 9 i 10 z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 
powiatowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 107) kieruje interpelacje sprawie monitoringu i 
liczebności populacji szopów w powiecie otwockim.

W ostatnim czasie do mnie, jako radnego, zaczęły docierać zgłoszenia od 
mieszkańców powiatu, którzy obserwowali obecność szopów na swoich 
posesjach, w okolicach zabudowań oraz na terenach leśnych. Zgłoszenia te 
budzą niepokój i rodzą pytania o skalę zjawiska oraz możliwe konsekwencje 
środowiskowe i sanitarne. W związku z powyższym proszę o udzielenie 
odpowiedzi na następujące pytania:

1. Czy na terenie powiatu prowadzony jest monitoring populacji szopów? 
Jeśli tak, to przez jakie jednostki i z jaką częstotliwością?

2. Czy władze powiatu, jednostki podległe lub współpracujące (np. 
powiatowy lekarz weterynarii, nadleśnictwa, służby ochrony 
środowiska) odnotowują obecność szopów na terenie powiatu?

3. Czy w ostatnich latach zauważalny jest wzrost liczebności tego 
gatunku?

4. Czy odnotowano przypadki szkód wyrządzonych przez szopy (np. w 
uprawach rolnych, gospodarstwach domowych, zasobach 
przyrodniczych)?



5. Czy prowadzone są działania mające na celu kontrolę lub redukcję 
populacji tego gatunku zgodnie z krajowymi lub unijnymi przepisami 
dotyczącymi inwazyjnych gatunków obcych? (tj. ustawy z dnia 16 kwietnia 
2004 r. o ochronie przyrody (Dz. U. z 2023 r. poz. 1336 z późn. zm.) oraz 
rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) nr 1143/2014 z 
dnia 22 października 2014 r. w sprawie zapobiegania wprowadzaniu do 
Unii i rozprzestrzenianiu się inwazyjnych gatunków obcych).

Z poważaniem,


